

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၁၂၀)

နေ့စွဲ - ၁၂.၈. ၂၀၁၂

ငရဲအကြောင်း (Hell)

ဤကဏ္ဍ၏ခေါင်းစဉ် “ငရဲ” ဆိုသောစကားလုံးကပင် ကြောက်လန့်စရာအသံနှင့် ကျွန်တော်တို့ကို တုန်လှုပ်စေပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့ခေတ်လူအများက ထိုအကြောင်းကို စကားလုံးနှင့်ပင် မပြောဆိုချင်ကြတော့ခြင်းသည် အံ့ဩစရာမဟုတ်ပါ။

ခရစ်တော်၏ဘုရားဖြစ်ခြင်းအကြောင်း၊ သုံးပါးတစ်ဦးအကြောင်း၊ အပြစ်မှကြေးအေးခြင်းအကြောင်းတို့ကိုသိပင် ငရဲအကြောင်းသည်လည်း မေ့သစ်အသင်းတော်တွင် အမြဲတမ်း အတိုက်ခိုက်ခံရသော ဩဝါဒတရားဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တိုင်အောင် တို့ကို ခိုက်နေကြဆဲဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ဝေဖန်တိုက်ခိုက်မှုသည် “မော်ဒန်ဝါဒီများ” “လစ်ဘယ်ရယ်တီ” များထံမှသာ ထွက်လာသည်မဟုတ်ပါ။ ဝေဂေလီအဖွဲ့များထံမှလည်း ပေါ်ထွက်လာနေကြပါသည်။

အသစ်ဘာသာပြန်ထားသော ကျမ်းစာသစ်ဖြစ်သည့် The New International Version of the Bible (NIV) က ထို့အချက်ကို ပြောပြနေပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုကျမ်းစာသစ်သည် ဝေဂေလီအုပ်စုများက ခုပေါင်း၍ ဘာသာပြန်ကြသောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုဘာသာပြန်သစ်တွင် ငရဲ ဆိုသော စကားလုံးကို မေ့ဟောင်းကျမ်းစာမှနေ၍ လုံးဝထုတ်ပယ်ထားသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ အခြားကောင်းမွန်သည့် ဘာသာပြန်ကျမ်းများ(ဥပမာ - ဂျိန်းဘုရင်မူ)တွင် ငရဲဆိုသောစကားလုံးကို အကြိမ်(၂၀) တွေ့ရသည့် ထိုဘာသာပြန်မူသစ်(NIV)က (၁၀)ကြိမ်လျော့ထားပါသည်။

အထူးသဖြင့် ထိုဘာသာပြန်သစ်(NIV)၏ ငရဲဆိုသောစကားလုံးကို မေ့ဟောင်းကျမ်းစာမှ လုံးဝထုတ်ပယ်ထားခြင်းသည် အရေးကြီးလှပါသည်။ ထို့အချက်က ဘာကိုပြောနေသနည်းဆိုလျှင် (NIV)ကိုဘာသာပြန်ကြသူ ပညာရှင်များအားလုံးက သဘောတူညီစွာဖြင့် မေ့ဟောင်းကာလလူများသည် ငရဲဆိုသောစကားလုံးအကြောင်းကို နားမလည်ကြပါဟု ပြောနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သူတို့က မေ့ဟောင်းကာလလူများသည် ပြောဆိုမတ်သူများရော၊ ဆိုးညစ်သူများပါ အတူတူသွားရောက်ကြသော လူသေတို့၏နေရာ ဆိုသည်လောက်ကိုသာ နားလည်ကြသည်ဟု ပြောချင်ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကျမ်းစာမှနေ၍ ငရဲဆိုသောစကားလုံးကို ချန်လှပ်ဘာသာပြန်ခြင်းသည် ဆိုးဝါးသောဘာသာပြန်ဖြစ်ပါသည်။ မေ့ဟောင်းကျမ်းစာတွင် ငရဲဟုဘာသာပြန်ရသော “စီအိုးလ်” ဆိုသောစကားလုံးကို နေရာများစွာတွင် တွေ့ရပါသည်(ဂျိန်းဘုရင်မူက ငရဲဟု ဘာသာပြန်ပါသည်)။ တရားပေးရာကျမ်း ၃၂:၂၂၊ ယောတ ၂၆:၆ တို့သည် အလွန်ကောင်းသောဥပမာများဖြစ်ကြပါသည်(မြန်မာကျမ်းစာ၊ ယူဒေသန်ဘာသာပြန်ကလည်း မရကောနိုင်ငံဟုသာပြန်သဖြင့် မကောင်းလှပါ။ ငရဲဟု ပြန်ရပါမည်)။ ထို့အတူ ဆာလံ ၁၆:၁၀ ကိုလည်းထိုသို့ပင် ဘာသာပြန်ရပါမည်။ ထိုကျမ်းပိုဒ်ကို မေ့သစ်ကျမ်းစာက ကိုးကားသောအခါ၊ ဂရိဘာသာအားဖြင့် ငရဲဟုဆိုလိုသော “ဟေဒီ” ဆိုသည့်စကားလုံးဖြင့် အစားထိုးပေါ်ပြသည်ကိုတွေ့ရပါသည် (တမန် ၂:၂၇၊ ၃၁၊ ဤနေရာတွင်လည်း ယူဒေသန်မြန်မာကျမ်းစာ၌ မရကောနိုင်ငံဟုသာ တွေ့ရပြန်ပါသည်။ ငရဲဟု ဘာသာပြန်ရမည်ဖြစ်ပါသည်)။

တဦးနှင့်တဦး ထိုသို့ သဘောမတူနိုင်ကြသော်လည်း၊ ငရဲ ဆိုသောစကားလုံးကို ကျွန်တော်တို့၏ကျမ်းစာထဲမှ အယူဝါဒ သွန်သင်ခြင်းများထဲမှ အတွေးအခေါ်ထဲမှ ဖယ်ထုတ်ပစ်သင့်ပါ။ ၎င်းသည် ဝေဂေလီတရားပေးကြားခြင်းအတွက် မရှိမဖြစ် စကားတလုံးဖြစ်ပါသည်။ ငရဲဩဝါဒမရှိလျှင် ဝေဂေလီဟောရာတွင် နောင်တရရှိပြောင်းလဲကြပါဟု ပြောကြသည့်အခါ အာနိသင် ရှိနိုင်တော့မည်မဟုတ်ပါ။ “အခြေအနေပေါ်တည်၍ ထာဝရဖြစ်ခြင်း”(conditional immortality)ဆိုသည့် အချို့သောဝေဂေလီအဖွဲ့များက ခံယူကြသည့်အယူအဆကလည်း၊ “ငါတို့ နောင်တရမပြောင်းလဲကြလျှင်၊ ပျက်ဆီးကြရမည်” ဆိုသောအမှန်တရားကို မမှန်မကန် ဖြစ်စေပါသည် (ထိုဝါဒက ငရဲတွင် ခံရခြင်းသည် ထာဝရမဟုတ်၊ ခဏသာဖြစ်သည်၊ ခံရပြီးသည်နှင့်ပျောက်ကွယ်သွားကြမည်ဟု မှားယွင်းစွာသင်ပါသည်)။

ထို့ကြောက်လန့်စရာ ငရဲဆိုသောစကားလုံးသည် ဘုရားသခင်အားကြောက်ရွံ့ရှုသေခြင်းနှင့် ဆက်စပ်နေပါသည်။ သခင်ယေရှုက “တနည်းကား၊ ကုိယွဒေတကုိသာသတု၍ စိတုဝိညာဉ္ဇူ မသတ္တုိဒုဝေသာသူတုိ ကုိ မေကာကုိကစသဒု။ ကုိယွဒေတစသဒု စိတုဝိညာဉ္ဇူ ငရဲ၌ ဖိစီးပုိဒုဝေသာ သူကုိသာ၍မေကာကုိကေလာ”ဟု ပြောခဲ့ပါသည် (မသံ ၁၀:၂၈)။ ထို့ကြောင့် ယနေ့ခေတ်တွင် ငရဲဆိုသည်ကို လူအများက ယုံကြည်ကြမှသာ၊ ဘုရားသခင်အားကြောက်ရွံ့ရှုသေခြင်းသည် ကမ္ဘာကြီးထဲတွင်နှင့် အသင်းတော်ထဲတွင် ပို၍ရှိနိုင်ပါမည်။ “ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ရှုသေခြင်းသည်၊ ဉာဏ်ပညာ၏အစပျိုးဖြစ်ပါသော်လည်း”(သုတ္တံ ၉:၁၀) ထို့အမှန်တရားသည် နေရာ တိုင်းတွင် ဝမ်းနည်းစရာကောင်းစွာ လစ်ဟာနေပြီဖြစ်ပါသည်။

ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းအကြောင်း(Eternal Punishment)

ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းဩဝါဒသည် မည်သည့်အခါတွင်မျှ ပေါ်ပြုလွှာမဖြစ်ခဲ့ပါ။ မည်သို့ပင်ဖြစ်ပါစေ၊ ယနေ့ခေတ်တွင် ထိုအမှန်တရားကို ဆန့်ကျင်ခြင်းများသည် ဝေဂေလီအုပ်စုများမှ ထွက်လာနေခြင်းကတော့ အတော်စိတ်ရှုပ်စရာဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ ပြောခဲ့ကြသလို၊ ဘာသာပြန်သစ်(၅)က ဘုရားသခင်နှုတ်ကပတ်တော်မှ ငရဲဆိုသောစကားလုံးကို ရှင်းထုတ်ပစ်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။ ထို့အတူ ဝေဂေလီနာမည်ကျော်ခေါင်းဆောင်များက “အခြေအနေပေါ်တည်၍ ထာဝရဖြစ်ခြင်း” ဝါဒကို သင်နေကြပါ

သည်။ ထိုဝါဒကို မြှင့်တင်သင်ပေးကြသူတို့က မယုံကြည်သူတို့သည် ငရဲသို့သွားလျှင်လည်း ခဏသာဖြစ်သည်။ နောက်ဆုံးတွင် ပျောက်ကွယ်သွားကြမည်။ ထို့ကြောင့် နောက်ဆုံးတွင် ငရဲထဲတွင် မည်သူ့မှ ရှိတော့မည်မဟုတ်ဟု သင်နေကြပါသည်။ အပြစ်ဒဏ်ခံရခြင်းတော့ရှိပါသည်။ သို့သော် ထာဝရမဟုတ်ပါဟု ပြောနေကြသည်။ ထို့ဝင်ဂေလိနာမည်ကျော်ခေါင်းဆောင်တဦးက သူတို့မီးခိုးများသည် ထာဝရတရားမရှိဖြစ်သော်လည်း၊ ထို့နေရာတွင် လောင်ကျွမ်းနေမည့်သူ တဦးမှမရှိတော့ပါဟု ပြောပါသည်။

ကျွန်တော်တို့ကတော့ ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းသည် ကျမ်းစာသင်သော အမှန်တရားတစ်ခုသာမကပါ။ မရှိမဖြစ်အရေးကြီးသောဩဝါဒတစ်ခုဟုလည်း ယုံကြည်ကြပါသည်။ ကျမ်းစာနှင့်ညီညွတ်သည့်ဆိုသည်ကို ဗျာဒိတ်ကျမ်း ၁၉:၃ က ရှင်းနေအောင်သင်ပေးပါသည်။ ထိုကျမ်းပိုဒ်က ဗာဗုလုန်နှင့်ဝင်၏မီးခိုးသည် ထာဝရ တလူလူတက်နေပါမည်ဟုပြောပါသည်။ ရည်ညွှန်းသည်မှာ ဘုရားမဲ့တရားမဲ့များကိုဖြစ်သည်။ ထို့ပေါ်ပြချက်သည် အလွန်သရုပ်ပါလှပါသည်။ လောင်နေသူများမရှိလျှင် ဗာဗုလုန်ဆိုသောငရဲမီး၏ မီးခိုးသည် မည်သို့ ထာဝရတလူလူတက်နေနိုင်ပါမည်နည်း?

ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းဩဝါဒသည် အရေးကြီးလှကြောင်း သိရန် မခက်ခဲပါ။ ၎င်းဝါဒက အပြစ်ကို မှန်ကန်စွာမြင်နိုင်ခြင်းသို့ ပို့ဆောင်ပါသည်။ ပြစ်ဒဏ်သည် ထာဝရပြစ်သည်ဆိုခြင်းက၊ အပြစ်ပြုခြင်းသည် ထာဝရပြစ်သော၊ အလွန်မြင့်မြတ်ခန်းနားကြီးကျယ်လှသော ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်၍ပြုခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပေါ်လွင်စေပါသည်။ ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းကို ငြင်းဆိုခြင်းက အပြစ်ကိုလည်း အထင်သေးသွားစေပါသည်။

ထို့အချက်နှင့် နိုးကပ်စွာဆက်စပ်နေသည်မှာ ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းကို ငြင်းပယ်ခြင်းက ဘုရားသခင်၏မြောင့်မန်ခြင်းကို မေးခွန်းထုတ်ခြင်းသို့ ရောက်ရှိစေမှုဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်က ပထမတွင် လူများကို ငရဲထဲချလျက်၊ နောက်ပိုင်းတွင် ၎င်းတို့ကို နိဂုံးချုပ်ပျောက်ကွယ်သွားစေပြန်သည်ဆိုခြင်းက ဘုရားသခင်၏ မပြောင်းလဲခြင်းသဘာဝ (သို့) မြောင့်မန်ခြင်း၊ မြောင့်မတ်ခြင်းတို့ကို ဘာမှမဟုတ်ပါဟု ဆိုလိုနေခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ယုံကြည်ခြင်းက ဘုရားသခင်သည် သူ့စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသည်။ ထိုသူတို့၏အပြစ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဘုရားသခင်က နောက်ဆုံးတွင် အလျှော့ပေးသည်ဟု ဆိုရာရောက်ပါသည်။

ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းကို ငြင်းပယ်ခြင်းက ဝေဂေလိတရားဟောကြားရာတွင် နောင်တရပါ။ ယုံကြည်ပါဟု ခေါ်နေခြင်း ၏အရေးကြီးမှုကို လျော့သွားစေပါသည်။ ထိုသို့သာဆိုလျှင် မယုံကြည်သူတို့က ဘုရားသခင်၏တရားစီရင်ခြင်းကို သိပ်ကြောက်စရာ လွှဲတော့မည်မဟုတ်ပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ၎င်းတို့သည် နောက်ဆုံးတွင် ပျောက်ကွယ်သွားကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့ကို အလွန်ကြောက်လန့်စေသောအရာသည် ထာဝရဝေဒနာခံစားကြရခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ထာဝရပြစ်ဒဏ်ခံရခြင်းကို ကြောက်လန့်နေကြသဖြင့် လူတို့သည် ထို့ကြောက်လန့်ခြင်းကို အကြောက်ပြေကြရန်အတွက် ဝိညာဉ်၏ထာဝရပြစ်တည်ခြင်း၊ ကောင်းကင်ဘုံနှင့်ငရဲ၏တကယ့်ဖြစ်တည်မှုများတို့ကို ငြင်းဆန်နေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အခြားအရာတို့ထက် ၎င်းတို့ကို အဓိကကြောက်ရွံ့စေသည့်အရာမှာ ထာဝရပြစ်ဒဏ်ခံရခြင်းအမှန်တရားဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောက်ရွံ့မှုက သူတို့ကို ဘုရားမရှိပါဟု ငြင်းဆန်ခြင်းသို့ ရောက်စေပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်၏ဖြစ်တည်မှုကို လက်ခံသည်နှင့် သူသည် သန့်ရှင်းတော်မူသည်ဟု လက်ခံလာရပါတော့မည်။ ထို့အပြင် သူသည် မြောင့်မတ်သောတရားသူကြီးအဖြစ်အသက်ရှင်သူ ဖြစ်သည်ဟု လက်ခံလာရတော့မည်ဖြစ်သည်။

ထို့သို့ပြောသဖြင့် လူတယောက်သည် ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ခြင်းနှင့်ကောင်းကင်ဘုံသို့ရောက်ရှိ ကယ်တင်ခြင်းရသည်ဟု တော့ မထင်ပါနှင့်။ ထိုသို့မဟုတ်ဘဲ၊ ထာဝရပြစ်ဒဏ်ခံရခြင်းနှင့်တရားစီရင်မည်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းအား ဘုရားသခင်က အသုံးပြုလျက် ကယ်တင်ခြင်းကို ကျွန်တော်တို့ထဲတွင် စ၍ လှုပ်ပေးလေ့ရှိတတ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းသည် ဝေဂေလိဟောခြင်း၌ အရေးကြီးသောအစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

ထို့အကြောင်းအရင်းကြောင့် ကျွန်တော်တို့သည် ကျမ်းစာကသင်ပေးသော ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းဩဝါဒကို ခရစ်ယာန်အများကြား သဘောမတူညီစရာဖြစ်သော်လည်း လက်ခံဦးညွှတ်ရပါမည်။ ထို့အတူ ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်ကို ယုံကြည်ကြလျှင် ထာဝရပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းအောက်တွင် ရှိမနေကြတော့ကြောင်းကိုလည်း ယုံကြည်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကောင်းကင်ဘုံအကြောင်း(Heaven)

ကောင်းကင်ဘုံအကြောင်းပြောသည့်အခါ၊ သတိထားရမည်မှာ၊ ကျွန်တော်တို့သည် ကျမ်းစာက သင်ပေးသည်များအပေါ်၌ သာ တည်မီလျက် ပြောရမည်ဆိုသောအချက်ဖြစ်ပါသည်။ ကျမ်းစာက ကျွန်တော်တို့ကို ပြောမထားသောအရာများ များပြားလှပါသည်။ ထို့ကြောင့် အသုံးမဝင်သော မှန်းစထင်မြင်ခြင်းများထဲ ရောက်သွားရန် လွယ်ကူလှပါသည်။ လမ်းလွဲသို့ရောက်သွားခြင်းမျိုး လွယ်ကူလှပါသည်။

ကောင်းကင်ဘုံနှင့်ပတ်သက်သည့်အကြောင်းများ နည်းပါးလှသည့်အကြောင်းအရင်းတစ်ခုမှာ ၎င်းသည် အလွန်အံ့ဩစရာကောင်းလွန်းသဖြင့် မြေကြီးပေါ်တွင် ပြောနေသောစကားလုံးတို့ဖြင့် ပေါ်ပြရန် မလုံလောက်၍ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အချက်ကို ကောင်းကင်ဘုံနှင့် ပတ်သက်၍ မေါ်ပြသောကျမ်းပိုဒ်များကို ပတ်သည့်အခါတိုင်း ခံစားမိကြပါသည်။ ညမရှိ၊ နေမရှိ၊ လမရှိ၊ ပင်လယ်မရှိ၊ အိမ်ထောင်ပြုခြင်းမရှိ၊ မိမ္မာန်တော်မရှိ။ ကောင်းကင်ဘုံသည် နားလည်သဘောပေါက်ဖို့ရန်၊ မျက်စိဖြင့် မမြင်ရသေး၊ နားဖြင့်လည်း မကြားရသေး၊ လူ၏နှလုံးသားထဲသို့လည်း မဝင်ရောက်သေးသောအရာများနှင့်ဆိုင်ပါသည် (၁ကော ၂:၉)။

တမန်အများကို ခေါ်ယူသွားပါသည် (ဗျာ ၁၂:၄)။ ထို့ကြောင့် ထို့ကောင်းကင်နှင့်ဆိုင်သောဖန်ဆင်းခြင်းသည် ခရစ်တော်၌ ပြန်လည် နေရာမှန် ရောက်ရပါမည်။

အဘယ့်ကြောင့် မြေကြီးသစ်လို့အပ်ရသနည်း? ပထမအနေနှင့် ဘုရားသခင်သည် သူ၏လက်တို့ဖြင့်လှုပ်ထားသည်ကို စွန့် မပစ်သောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ အပြစ်အတူကံ သူပန်ဆင်းထားသောကမ္ဘာကြီးကို လွှင့်မပစ်ပါ။ ပစ်ထားပါ။ သို့သော် ထိန်းသိမ်း ထားကာ၊ နောက်ဆုံးတွင် နဂိုနေရာ ပြန်လည်ရောက်ရှိစေပါမည်။ ထို့သို့ဖြင့် ခရစ်တော်သည် ဘုန်းတော်ထင်ရှားမည်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာကြီးကို နဂိုနေရာသို့သာ ပြန်လည်သစ်လွင်စေမည် မဟုတ်ပါ။ ပို၍မြင့်မားသော ဂုဏ်ကျက်သရေသို့ တိုးမြှင့်မည် ဖြစ်သည်။

ထို့သို့ ပို၍မြင့်မားသော ဂုဏ်ကျက်သရေသို့ ရောက်စေခြင်း၏တစ်ဖက်တစ်ဖျားသည် ကမ္ဘာသစ်(မြေကြီးသစ်)ကို ကောင်းကင် သစ်နှင့် အတူတကွ ညီညွတ်စေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်၏တော်တော်သည် ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်ဘုံမှ ဆင်းသက်လာချိန် တွင်ဖြစ်သည် (ဗျာ ၂၁:၁-၂)။ ထို့အသစ်ဖြစ်စေပြီးသော ဖန်ဆင်းခြင်း၏ ကြီးမြတ်သောဘုန်းကျက်သရေမှာ မြောင့်မတ်သူတို့ ထို့နေ ရာတွင် နေထိုင်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် သန့်ရှင်းရမည်၊ အသစ်ဖြစ်ရပါမည်၊ ထို့အခါမှ မြောင့်မတ်ခြင်းသည် နေနိုင်ပါမည်။ ထို သို့ဖြင့် အပြစ်နှင့် အပြစ်၏အလုပ်တို့သည် ပျက်ဆီးခံရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကောင်းကင်သစ်နှင့်မြေကြီးသစ်တွင် ဆုံးညစ်သောအပြစ် သားများ၏ လက်များဖြင့် တိုးတက်ဖြစ်မြောက်တည်ရှိစေသောအရာများ တစုမှ ကျန်မည်မဟုတ်ပါ။ ထို့နေရာတွင် နေထိုင်ကြမည့် မြောင့်မတ်သူများအားလုံးတို့သည် ခရစ်တော်ပိုင်များသာဖြစ်ကြပါမည်။ မြောင့်မတ်ခြင်းသည်လည်း သူ့အားဖြင့် ကျွန်တော်ရရှိကြ သော မြောင့်မတ်ခြင်းသာဖြစ်ပါမည်။

ထို့အကြောင်းအရာများကို ပြောဆိုကြသောအခါ၊ ကျွန်တော်တို့ ဘာကိုမျှော်လင့်စောင့်စားနေကြသည်ကို သတိရလာစေပါ သည်။ အမှန်ပင် အခြားသောအရာများကို ကျွန်တော်တို့သည် ဆုံးရှုံးစေမည်များ၊ မစင်များကဲ့သို့သာ မှတ်ယူကြပါသည် (ဖိ ၃:၈)။ ဤကမ္ဘာကြီးနှင့် ဤကမ္ဘာပေါ်တွင် နေရသောအသက်ရှင်မှုက ပေးနေသော အကြီးမြတ်ဆုံးသော ပျော်စရာများသည်ပင် ထို့အ ကြောင်းအရာနှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင်၊ အားလုံးသည် ဖွဲ့နှင့်ဆန်ကွဲများသာဖြစ်ကြပါသည်။ ကောင်းကင်ဘုံသည် မိမိ၏အိမ်ဟု သိနေသူတ ဦးအတွက် ဤကမ္ဘာမြေကို မည်သည့်အခါတွင်မျှ သူ့အိမ်ဟု သဘောမထားနိုင်တော့ပါ။ ထိုသို့လည်း ဖြစ်သင့်ပါသည် (၂ကော ၅: ၆-၈)။ ထိုသို့ဖြင့် ကျွန်တော်တို့၏မျှော်လင့်ခြင်းများသည် နိုးကြားလာကြပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏မျက်လုံးများကို အထက်ပက်သို့ ပွင့်ထားကြရန် ပြောပြနေပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏ ကယ်လွှတ်ခံရမည်ဖြစ်ခြင်းကတိတော်ကို စောင့်မျှော်ကြရန် တိုက်တွန်းနေပါ သည်။ မိမိတို့၏အသက်များကို ဘုရားသခင်နှင့်အတူ ကောင်းကင်အရပ် ခရစ်တော်ထံတွင် ပွက်ထားသူများကဲ့သို့ အသက်ရှင်ကြ ရန်တိုက် တွန်းနေပါတော့သည်။

ကောင်းကင်သစ်နှင့်ဆိုင်သော ဘုန်းကျက်သရေအကြောင်း(Heavenly Glory)

ထာဝရကာလအခြေအနေ၏ ဘုန်းကျက်သရေများနှင့်ပတ်သက်၍ (သို့) ကောင်ကင်ဘုံ ယုံကြည်သူတိုင်း ရောက်ရကြမည့် နေရာနှင့်ပတ်သက်၍ ကျွန်တော်တို့ အထူးပြုချင်သောအချက် နှစ်ချက်ရှိပါသည်။

ပထမအနေနှင့်၊ ကောင်းကင်ဘုံနှင့် ၎င်း၏ဘုန်းကျက်သရေများအကြောင်း ပြောပြနေသော ကျမ်းပိုဒ်များက အသုံးပြုကြ သည့် စကားလုံးများသည် အများအားဖြင့် ပုံဆောင်ချက်များသာဖြစ်ကြပါသည်ကို နားလည်ရပါမည်။ အသက်သရေ ဆိုသည့်စကားစု ကို ပတ်ကြရသည့်အခါ၊ ဘုရားသခင်မိမိဖန်တော်၏တိုင်မကြီးများဖြစ်သည်ဆိုသည်မျိုးကို ပတ်ကြရသည့်အခါ၊ မိုးသောက်ကြယ်ကို လက်ခံကြရသည်ဆိုသည်မျိုးကို ပတ်ကြရသည့်အခါ၊ ထို့အရာများတွင် ကောင်းကင်ဘုံ၏ဂုဏ်ကျက်သရေများ ရှိမနေကြသည်ကို ကျွန်တော်တို့ နားလည်ကြရပါမည်။

မြေကြီးသား မဟုတ်ကြတော့သူများအတွက်၊ ကောင်းကင်တမန်များကဲ့သို့ ဖြစ်သွားကြသူများအတွက် ထိုသို့သောအရာ များသည် ဘာတန်ဖိုးမှ ရှိတော့မည်မဟုတ်ပါ (၁ကော ၆:၁၃)။ ဗျာဒိတ်ကျမ်း ၂၁ နှင့် ၂၂ တို့က ထို့အချက်များကိုနားလည်နိုင်ရန် ရှင်းစွာ ပြောပြပါသည်။ ထို့ကျမ်းပိုဒ်များတွင် မြို့တော်ကြီးတစ်ခုကို ဖော်ပြကြလျက်၊ ၎င်းသည် ဘုန်းကျက်သရေနှင့်ပြည့်စုံပြီးဖြစ် သောအသင်းတော်ဖြစ်သည်ဟု ရှင်းပြကြပါသည် (၂၁:၉-၁၀)။ ထို့နေရာတွင်ပါသော အသက်ပင်သည် ခရစ်တော်ကိုယ်တိုင်ပင် ဖြစ်သည်ကို ပြောပြကြပါသည် (ဗျာ ၂:၇၊ ၂၂:၂၊ ၁၄)။

ကျမ်းစာက အဘယ့်ကြောင့် ထိုသို့သောပုံဆောင်တင်စားချက်များကို သုံးရသနည်း? အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ကောင်း ကင်ဘုံနှင့်ဆိုင်သောအရာများသည် “မျက်စိဖြင့် မမြင်ရသေး၊ နားဖြင့်လည်း မကြားရသေး၊ လူ၏နုလုံးသားထံသို့လည်း မဝင်ရောက် သေး” သောအရာများ ဖြစ်ကြ၍ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အရာများကို ဘုရားသခင်က သူ့ကိုချစ်သောသူများအတွက် ပြင်ဆင်ပေးထားပါ သည် (၁ကော ၂:၉)။ နောက်တနည်းနှင့်ပြောရလျှင်၊ ကောင်းကင်ဘုံသည် ဘုန်းကျက်သရေ ကြီးလွန်းလှသည်၊ အံ့ဩစရာ ကောင်း လွန်းလှသည်။ ထို့ကြောင့် ပုံဆောင်ချက်များ၊ တင်စားချက်များအားဖြင့်သာ ၎င်းတို့ကို ကျွန်တော်တို့ နားလည်နိုင်ကြပါသည်။

ထိုသို့ ကောင်းကင်ဘုံ၏ဘုန်းကျက်သရေသည် ရွှေမဟုတ်၊ ပုလဲမဟုတ်၊ ရတနာပစ္စည်းများမဟုတ်ခဲ့လျှင်၊ မည်သည့်အရာ ဖြစ်မည်နည်း? ဗျာဒိတ်ကျမ်း ၂၁ နှင့် ၂၂ က ထိုမေးခွန်းကို ရှင်းစွာအဖြေပေးပါသည်။ ကောင်းကင်ဘုံ၏ဘုန်းကျက်သရေသည် ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်တိုင်ဖြစ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ဘုရားသခင်က သူ့ကိုယ်သူ ကျွန်တော်တို့၏ကယ်တင်ရှင် သခင်ယေရှုအား ဖြင့် ပွင့်မြတ်မှုခြင်းဖြစ်ပါသည် (ဗျာ ၄:၁၁)။ ထို့အရာသည် ကောင်းကင်ဘုံတွင် ဘုရားသခင်လူများအတွက် တကယ်အသက်ဝင် နေသောအရှိတရား(living reality)ဖြစ်လာပါမည်။

ကျမ်းစာက၊ ဘုရားသခင်နှင့်ခရစ်တော်သည် ထိုမြို့၏၊ ဗိမ္မာန်တော်၏၊ နိုင်ငံသူ/သားများ၏ အလင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောပြပါသည်။ (ဗျာ ၂၁:၂၃-၂၄၊ ၂၂:၅)။ ဘုရားသခင်သည် သူ၏လူများနှင့်အတူနေထိုင်ခြင်း၊ သူတို့၏ဘုရားဖြစ်ခြင်းသည် ကောင်းကင်ဘုံ၏ တကယ့်ဂုဏ်ကျက်သရေဖြစ်သည်ဟု ဤကျမ်းပိုဒ်များက ပြောပြကြပါသည်။ (ဗျာ ၂၁:၃၊ ၂၂:၄-၅)။

ယုံကြည်သူအားလုံးနှင့်အတူနေခြင်း၊ သေခြင်းမှထမြောက်ကာ ခရစ်တော်နှင့်တူသောပုံသဏ္ဍာန်သို့ ပြောင်းလဲသွားခြင်း၊ မျက်ရည်ရှိသမျှတို့ကို သူတော်ပေးခံရခြင်း၊ အပြစ်ပြုနိုင်ခြေ၊ အပြစ်၏တန်ခိုးခွမ်းအား၊ အပြစ်၏တည်ရှိနေမှုတို့မှ ထာဝရကယ်လွတ်ခံရခြင်း စသည်တို့သည်လည်း ကောင်းကင်ဘုံ၏ကြည်နူးနှစ်သက်စရာများ၏ အစိတ်အပိုင်းများ ဖြစ်ကြပါသည်။ သို့သော် ကောင်းကင်ဘုံ၏အကောင်းဆုံးသော ဂုဏ်ကျက်သရေတွင် ထိုအရာတို့မပါသေးပါ။ အကောင်းဆုံးသော ဂုဏ်ကျက်သရေသည် ဘုရားသခင်၏ ရှိနေမှုဖြစ်ပါသည်။ သူ့ထံတွင် ရှိနေရခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ (ဆာလံ ၁၆:၁၁၊ ၁၇:၁၅၊ ၂၅)။

ဆိုလိုသည်မှာ ကျွန်တော်တို့အတွက် ကောင်းကင်ဘုံ၏ဂုဏ်ကျက်သရေဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ပဋိညာဉ်လက်တွေ့အကောင်အထည်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပဋိညာဉ်က ဘုရားသခင်သည် အမြဲတမ်း ငါတို့ဘုရားသခင်ဖြစ်သည်။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်လူများဖြစ်ကြသည်ဟု ပြောပြနေပါသည်။ ကောင်းကင်ဘုံတွင် ထိုအချက်သည် အမြင့်ဆုံးဆုံးသောဂုဏ်ကျက်သရေသို့ ရောက်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အခါ ဘုရားသခင်လူများသည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်မှောက်တွင် နေကြရပါတော့မည်။ သူ့မျက်နှာကို တွေ့မြင်ကြရမည်။ သူ့ကို သိကြရတော့မည်။ သူ့ထံတွင် ထာဝရပျော်ရွှင်စွာ ခံစားကြပါတော့မည်။

ထိုအရာကို ကျွန်တော်တို့ စောင့်နေကြပါသည်။ သို့သော် ယူချိန်၌ပင် ထိုအရာတို့သည် ကျွန်တော်တို့ထံ တကယ်လက်တွေ့ခံစားကြရပြီဖြစ်သည်။ ကောင်းကင်ဘုံ၏ဂုဏ်ကျက်သရေကို တကယ်လိုချင်စိတ် မရှိကြသူများက သူတို့လည်း ခံစားကြရပြီဟု ဟန်မဆောင်သင့်ကြပါ။ ဘုရားသခင်နှင့် သူ၏ဘုန်းတော်ကို စိတ်မဝင်စားသူသည် ဘုရားသခင်နှင့်မိတ်ဆွေဖြစ်ရခြင်းကို သဘောမကျနိုင်ပါ။ စိတ်လည်းမဝင်စားပါ။ ဘုရားသခင်မျက်နှာတော်ကို မြင်ရခြင်းသည် အခြားအရာများအားလုံးထက် အရေးကြီးပါသည်ဟု မပြောနိုင်သူသည် ကောင်းကင်ဘုံကိုလည်း စိတ်မဝင်စားနိုင်ပါ။ ထိုသူတို့က ဘာပြောပြော ညာနေကြခြင်းသာဖြစ်ကြပါသည်။

ထို့ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ မိမိတို့ကိုယ်ကို ဆန်းစစ်ကြပါမည်။ မိမိတို့ဘဝများကို ဆန်းစစ်ကြပါမည်။ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့၏ လိုချင်ဆန္ဒများအားလုံး ဖြစ်ပါသလော၊ ကျွန်တော်တို့၏ အားလုံးသောပျော်ရွှင်မှု ဖြစ်ပါသလောဆိုသည်ကို ဆန်းစစ်ကြရပါမည်။ ထို့အခါ ကျွန်တော်တို့သည် ကောင်းကင်ဘုံ၏ ဂုဏ်ကျက်သရေများအကြောင်းကို သိလာကြယုံသာမကပါ။ ကျွန်တော်တို့၏နေရာအတွက် သေချာမှု ရလာကြပါမည်။ ထိုဂုဏ်ကျက်သရေသည် ကျွန်တော်တို့ရမည့် အမွေဖြစ်ကြောင်း သေချာလာကြမည်ဖြစ်ပါသည်။

(Doctrine According to Godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

xx

သုတ္တံ ၂၂:၁-၂၉ (ဂျိမ်းဘုရင်မ)

- ၁ - နာမည်ကောင်းသည် ကြီးသောချမ်းသာခြင်းထက် ပို၍ ရွေးရန်ကောင်းပါသည်။ ထို့အတူ ချစ်ခင်မြတ်နိုးခြင်းကို ရွှေငွေတို့ထက် ရွေးသင့်ပါသည်။
- ၂ - ချမ်းသာသူနှင့်ဆင်းရဲသူတို့တွင် တူညီသောအရာရှိပါသည်။ ၎င်းမှာ သူတို့အားလုံးကို ဘုရားသခင်ကသာ ဖန်ဆင်းပါသည်။
- ၃ - ပညာရှိသောသူသည် ဆိုးညစ်ခြင်းကို ကြိုတင်တွေ့မြင်သည်။ ထို့နောက် ပုန်းရှောင်သည်။ သို့သော် ရှိုးအသူမှာ ဖြတ်သွားသည်။ ထို့နောက် ခါဏ်ပေးခံရသည်။
- ၄ - နှိမ့်ချခြင်း၊ ဘုရားသခင်အား ကြောက်ရွံ့ရွံ့သေခြင်းတို့ဖြင့် ချမ်းသာခြင်းများ၊ ဂုဏ်ကျက်သရေနှင့် အသက်ရှင်ခြင်းတို့ကို ရပါသည်။
- ၅ - ဆူးများ၊ ကျော့ကွင်းများသည် ကွေ့ကောက်သောသူ၏လမ်းတွင် ရှိကြသည်။ မိမိဝိညာဉ်ကို စောင့်ရှောက်သူသည် ၎င်းတို့မှ ဝေးရပါမည်။
- ၆ - ကလေးငယ်အား သူ့သွားသင့်သောလမ်းသို့သွားရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပါ။ သူ့အသက်ကြီးသောအခါ၊ ထိုလမ်းမှနေ၍ သေပွယ်မည်မဟုတ်။
- ၇ - ချမ်းသာသူက ဆင်းရဲသူအပေါ် အုပ်စိုးပါသည်။ ထို့အတူ ချေးယူသူသည် ချေးငှားသူ၏အစေခံဖြစ်ပါသည်။
- ၈ - ဆိုးယုတ်မှုကို စိုက်ပျိုးသူသည် အနတ္တမှုကို ရိတ်သိမ်းရလိမ့်မည်။ ထို့အတူ သူ့ဒေါသ၏တောင်ငှားသည်လည်း ကျဆုံးမည်သာ ဖြစ်သည်။
- ၉ - ရက်ရောသောမျက်လုံးရှိသူသည် ကောင်းစွာခံရလိမ့်မည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူသည် သူ၏ပေါင်မုန့်(အစာ)ကို ဆင်းရဲသူအား ပေး၍ဖြစ်သည်။
- ၁၀ - လျှောင်ပြောင်အထင်သေးသူကို မောင်းထုတ်လိုက်ပါ။ ခွန်းကြီးခွန်းငယ်ပြောဆိုခြင်းသည်လည်း ထွက်သွားလိမ့်မည်။ မှန်သည်။ ရန်ဖြစ်ခြင်းနှင့် ပြစ်တင်ဝေဖန်ခြင်းလည်း ရပ်စဲသွားလိမ့်မည်။
- ၁၁ - နှလုံးသား၏ခင်ကြယ်မှုကို ချစ်သောသူသည်။ သူ့နှုတ်ခမ်းတို့၏ကျက်သရေကြောင့် ရှင်ဘုရင်သည် သူ၏သူငယ်ချင်း ဖြစ်လာလိမ့်မည်။

- ၁၂ - ဘုရားသခင်၏မျက်လုံးတို့က အသိပညာကို စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းသည်။ ထို့အတူ အပြစ်ကျူးလွန်သူတို့၏ စကားလုံးများကို လည်း မှောက်လှန်ပစ်ပါသည်။
- ၁၃ - ပျင်းရိသူက အပြင်ပတ်တွင် ခြင်္သေ့ရှိသည်။ လမ်းများပေါ်ထွက်လျှင် ငါအသတ်ခံရလိမ့်မည်ဟု ပြောပါသည်။
- ၁၄ - သူ့စိမ်းအမျိုးသမီး၏ပါးစပ်သည် နက်ရှိုင်းသောတွင်းနက်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်၏ ရွံ့မုန်းခြင်းခံရသူသည် ထို့အထဲသို့ လိမ့်မည်။
- ၁၅ - မိုက်မဲခြင်းသည် ကလေးငယ်၏နှလုံးသားထဲတွင် တုတ်နှောင်ထားပါသည်။ သို့သော် အမှားပြင်ပေးခြင်းကြိမ်လုံးက ၎င်းကို အဝေးသို့ နှင်ထုတ်လိမ့်မည်။
- ၁၆ - မိမိ၏မျှမ်းသာခြင်းတိုးပွားရန် ဆင်းရဲသူကို ဖိနှိပ်သူ၊ ထို့နောက် ချမ်းသာသူကိုပေးသောသူသည် အမှန်ပင် ဆင်းရဲလိမ့်မည်။
- ၁၇ - သင့်နားကို ညွတ်လျက်၊ ပညာရှိ၏စကားတို့ကို နားထောင်ပါ။ သင့်နှလုံးသားသို့ ငါ့အသိပညာကို အကျိုးသက်ရောက်မှု ဖြစ်စေပါ။
- ၁၈ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ၎င်းတို့ကို သင့်အထံ၌ စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းခြင်းသည် အလွန်ပင် သဘောကျစရာဖြစ်ပါသည်။ သူတို့သည် သင်၏နှုတ်ခမ်းတို့နှင့် ကိုက်ညီလာမည်ဖြစ်သည်။
- ၁၉ - ထိုသို့ဖြင့် သင့်ကိုးစားခြင်းသည် ဘုရားသခင်ထံ ဖြစ်လာပါမည်။ ထို့အကြောင်းကို ငါသည် သင့်ထံ ယနေ့တွင် သိစေပါသည်။ သင့်ထံသို့ပင် ဖြစ်ပါသည်။
- ၂၀ - ငါသည် သင့်ထံသို့ အကြံအစည်တို့နှင့်၎င်း၊ အသိပညာနှင့်ပတ်သက်၍ ၎င်း ခန်းနားကြီးကြယ်သောအရာများကို ရေးခဲ့ပါသည် မဟုတ်လော?
- ၂၁ - ထိုသို့ဖြင့် ငါသည် သင့်ကို အမှန်တရားနှင့်ပတ်သက်သောစကားလုံးတို့၏ ဝေဓာတ်ကို သိစေမည်မဟုတ်လော? ထိုသို့ဖြင့် သင်သည် သင့်ထံသို့မေးမြန်းလာကြသူများကို အမှန်တရားစကားလုံးတို့နှင့် ပြန်ဖြေနိုင်မည်မဟုတ်ပါလော?
- ၂၂ - ဆင်းရဲသူကို သူ့ဆင်းရဲသောကြောင့် ခါးပြဲတိုက်နှင့်၊ ထို့အတူ ဒုက္ခဝေဒနာခံစားနေရသူကို တံခါးဝတွင် အနိုင်မကျင့်နှင့်။
- ၂၃ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်က သူတို့အမှုကို ဆောင်ရွက်လိမ့်မည်။ သူတို့အား ပျက်ဆီးသောဝိညာဉ်ကို ပျက်ဆီးတော်မူလိမ့်မည်။
- ၂၄ - ဒေါသထွက်နေသူနှင့် မိတ်ဆွေမဖွဲ့နှင့်၊ ထို့အတူ အမျက်ကြောင်းကြောင်းထွက်နေသူနှင့် အတူမသွားနှင့်။
- ၂၅ - မဟုတ်ပါက သင်သည် သူတို့နေထိုင်ပုံကို သင်ယူမိလိမ့်မည်။ ထို့နောက် သင့်ဝိညာဉ်ကို ကျော့ကွင်း၌ မိစေလိမ့်မည်။
- ၂၆ - သင်သည် လက်ခြင်းရှိုက်သူတို့အထံမှ တဦးမဖြစ်နှင့်၊ (သို့) အကြွေးများအတွက် အာမခံကြသူတို့အထံတွင်လည်း မပါနှင့်။
- ၂၇ - အကယ်၍ သင့်ထံ၌ ဘာမျှပေးစရာမရှိလျှင်၊ အဘယ့်ကြောင့် ထိုသူသည် သင့်အောက်၌ရှိသော အိပ်ရာကို ယူရပါမည် နည်း?
- ၂၈ - ရှေးယွင်က သင့်ပခင်များ စိုက်ထားခဲ့သော နယ်နိမိတ်မှတ်တိုင်ကို မရွှေ့နှင့်။
- ၂၉ - မိမိအမှုကိုစွဲတွင် လုံးလဝီရိယရှိသူကို သင်မြင်ပါသလား? သူသည် ရှင်ဘုရင်တို့ရှေ့တွင် ရပ်ရလိမ့်မည်။ သူသည် အညတရ ဖြစ်သူတို့ရှေ့တွင် ရပ်ရလိမ့်မည် မဟုတ်။

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

- ၁သက် ၂:၁-၂၀ (ဂျိန်းဘုရင်မူ)
- ၁ - ညီအကိုတို့ သင်တို့ထံသို့ ငါတို့၏ဝင်ရောက်ခြင်းသည် အချဉ်နိုးမဲ့ မဟုတ်ကြောင်းကို သင်တို့ကိုယ်တိုင် သိကြပါသည်။-
- ၂ - သို့သော် ဖိလစ်ပိုင်မြို့၌ အစတွင် ဒုက္ခများကိုခံစားကြရကာ၊ ထို့နောက် ရှက်ဖွယ်လိလိ ဆက်ဆံခြင်း ခံခဲ့ကြရသည်ကို သင်တို့အားလုံးသိကြပါသည်။ ငါတို့သည် ငါတို့ဘုရားသခင်ထံ၌ ရဲရင့်စွာနှင့် သင်တို့ထံ ဘုရားသခင်၏ဝေဒနာကို များစွာသောဆန့်ကျင်မှုများနှင့်အတူ ဟောပြောခဲ့ကြပါသည်။
- ၃ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ငါတို့၏တိုက်တွန်းခြင်းသည် လိမ်ညာမှုဖြင့် မဟုတ်ပါ။ ထို့အတူ မသန့်ရှင်းခြင်းလည်း မပါပါ။ ထို့အပြင် မရိုးသားခြင်းလည်း မပါပါ။-
- ၄ - သို့သော် ငါတို့ကို ဘုရားသခင်က ဝေဒနာလိရားနှင့်အတူ စိတ်ချရသူများဟု မှတ်ယူသဖြင့်၊ ငါတို့သည် ဟောပြောကြပါသည်။ လူတို့ကို ကျေနပ်စေရန်အတွက်မဟုတ်။ ငါတို့၏နှလုံးသားများကို စစ်ဆေးသူ၊ ဘုရားသခင်၊ ကျေနပ်စေရန်အတွက်ဖြစ်သည်။
- ၅ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ငါတို့သည် မည်သည့်အခါတွင်မျှ မြောက်ပင်သောစကားများကို မသုံးကြ၊ သင်တို့သိကြပါသည်။ ထို့အတူ လောဘကြီးခြင်းဝတ်ရုံကိုလည်း မချီကြပါ။ ဘုရားသခင်သည် သက်သေဖြစ်ပါသည်။-
- ၆ - ထို့အတူ လူတို့ပေးသော ဂုဏ်ကျက်သရေကိုလည်း ငါတို့ မရှာကြပါ။ သင်တို့ထံမှဖြစ်စေ၊ အခြားသူတို့ထံမှဖြစ်စေ မရှာကြပါ။ ခရစ်တော်၏တမန်တော်များအဖြစ်နှင့် ငါတို့သည် အခြားသူတို့၏ အကူအညီကို ရယူနိုင်ကြသော်လည်း ထိုသို့မပြုကြပါ။
- ၇ - သို့သော် ငါတို့သည် သင်တို့ကြားတွင် နူးညံ့သိမ်မွေ့ကြပါသည်။ နို့တိုက်မိခင်က သူမ၏ကလေးများကို ပြုစုသကဲ့သို့ ဖြစ်ပါသည်။-
- ၈ - သင်တို့ကို ကြင်နာလွန်းကြသဖြင့်၊ ငါတို့သည် သင်တို့ထံ ဘုရားသခင်၏ဝေဒနာကိုသာ ဝေမျှချင်ကြသည် မဟုတ်ပါ။ ငါတို့၏ဝိညာဉ်များကိုလည်း ဝေမျှချင်ကြပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့ကို ငါတို့ ချစ်လှသဖြင့်ဖြစ်ပါသည်။

- ၉ - ညီအကိုတို့ ငါတို့၏လုပ်ဆောင်ခြင်းနှင့် ဒုက္ခဝေဒနာများကို သင်တို့ မှတ်မိကြပါမည်။ သင်တို့ထံမှ မည်သည့်အကူအညီမျှ မယူကြဘဲ၊ သင်တို့ထံ ဘုရားသခင်၏ဝေဒနာကို ဟောကြားရန်၊ နေ့နှင့်ည ကြိုးစားခဲ့ကြပါသည်။
- ၁၀ - ငါတို့သည် ယုံကြည်ကြသော သင်တို့ကြားတွင် အပြစ်တင်ခွင့်မရှိရလေအောင် မည်မျှ သန့်ရှင်းစွာ၊ ပြောဆိုမတ်စွာ ပြုမူနေထိုင်ခဲ့ကြသည်ကို သင်တို့သည် သက်သေများဖြစ်ကြသည်။ ဘုရားသခင်သည်လည်းဖြစ်ပါသည်။
- ၁၁ - ဖခင်တဦးက သူ၏သားသမီးတို့ကို ပြောသကဲ့သို့၊ ငါတို့သည် သင်တို့တဦးစီတိုင်းကို မည်ကဲ့သို့ အားပေးလျက်၊ နှစ်သိမ့်စေကြလျက်၊ တာဝန်သိစေကြသည်ကို သင်တို့သိကြပါသည်။
- ၁၂ - ထိုသို့ဖြင့် သင်တို့ကို မိမိ၏နိုင်ငံတော်နှင့် ဘုန်းကျက်သရေသို့ ခေါ်တော်မူထားသော ဘုရားသခင်နှင့်ထိုက်တန်စွာ လျှောက်လှမ်းကြမည်ဖြစ်သည်။
- ၁၃ - ထို့အကြောင်းကြောင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ကို မပြတ်တမ်း ကျေးဇူးတင်ကြပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့သည် ငါတို့ထံမှနေ၍ ဘုရားသခင်နှင့်နှုတ်ကပတ်ကို ကြားကြသောအခါ၊ သင်တို့သည် ၎င်းကို လူတို့၏စကားလုံးတို့အဖြစ် လက်မခံကြဘဲ၊ ယုံကြည်ကြသော သင်တို့အထဲတွင် အကျိုးအာနိသင်ရှိစွာ လုပ်ဆောင်သော ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်အမှန်ဖြစ်သည်ဟု လက်ခံကြပါသည်။
- ၁၄ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ညီအကိုတို့၊ သင်တို့သည် ဂျူးဒီယားပြည်နယ်မှ ခရစ်တော်ယေရှုထံ၌ရှိကြသော ဘုရားသခင်အသင်းတော်များ၏ နောက်လိုက်များ ဖြစ်လာခဲ့ကြပါသည်။ သူတို့သည် ဂျူးတို့၏ဒုက္ခပေးခြင်းများကို ခံကြရသကဲ့သို့၊ သင်တို့သည်လည်း သင်တို့၏နိုင်ငံသားများထံမှ ဒုက္ခပေးခြင်းများကို ခံကြရပါသည်။
- ၁၅ - ထိုဂျူးတို့က သခင်ယေရှုကို သတ်ကြသလို၊ သူတို့၏ပူဇော်ပတ်များကိုလည်း သတ်ကြပါသည်။ ထို့အတူ ငါတို့ကိုလည်း နှိပ်စက်ကြပါသည်။ သူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ကျေနပ်စေကြသူများ မဟုတ်ကြပါ။ ထို့အတူ လူတိုင်းကိုလည်း ဆန့်ကျင်ကြပါသည်။
- ၁၆ - တပါးအမျိုးသားများ ကယ်တင်ခြင်းရကြမည်စိုး၍၊ ငါတို့ကို တပါးအမျိုးသားများထံ မပြောဆိုကြဖို့ တားမြစ်ကြပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် သူတို့သည် မိမိတို့အပြစ်များကို အမြဲတမ်း ပြည့်စေကြပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အမျက်တော်သည် သူတို့ထံ အဆုံးစွန်သောအတိုင်းအတာဖြင့် ရောက်လာမည်ဖြစ်သည်။
- ၁၇ - သို့သော်၊ ညီအကိုတို့၊ ငါတို့သည် သင်တို့မှတ်မောက်မနေ၍ ခဏတဖြုတ်သာ ထွက်သွားရခြင်းဖြစ်သည်။ နှလုံးသားဖြင့်တော့မဟုတ်ပါ။ သင်တို့၏မျက်နှာများကို ပြန်မြင်တွေ့ရရန် ပို၍များပြားစွာ ကြိုးသောလိုချင်ဆန္ဒဖြင့် ကြိုးစားကြပါသည်။
- ၁၈ - ထို့ကြောင့် ငါတို့ သင်တို့ထံ နောက်တစ် ဖြစ်လာပါဦးမည်။ ငါ ပေါလ် ကိုယ်တိုင်ဖြစ်သည်။ သို့သော် စာတန်က ငါတို့ကို တားဆီးထားပါသည်။
- ၁၉ - ငါတို့၏ မျှော်လင့်ခြင်း (သို့) ဝမ်းမြောက်ခြင်း၊ (သို့) ဝမ်းသာခြင်း၏သရဗူကား အဘယ်နည်း? ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ် ပြန်လာချိန်တွင် သင်တို့သည် သူ၏ရှေ့မှောက်တွင်ရှိနေကြခြင်းပင် မဟုတ်ပါလော?
- ၂၀ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့သည် ငါတို့၏ ဘုန်းကျက်သရေနှင့်ဝမ်းမြောက်ရခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

+++++

သခင်ဘုရား၏နေ့ (၂၁)

- ၅၄။ သခင်ခရစ်တော်၏ “သန့်ရှင်းသောကက်သလစ်အသင်းတော်” နှင့်ပတ်သက်၍ သင်မည်သည့်ကိစ္စကိုယုံကြည်သနည်း?

ဘုရားသခင်၏သားတော်သည်၊ ထာဝရအသက်ကိုရရှိရန် လူသားမျိုးနွယ်မှရွေးကောက်ထားသည့်၊ စစ်မှန်သောယုံကြည်ခြင်း၌ သဘောတူညီကြသည့် တစ်ဦးအသင်းတော်ကို ကမ္ဘာအစမှအဆုံးထိ မိမိ၏ဝိညာဉ်တော်နှင့်နှုတ်ကပတ်တော်ဖြင့် မိမိထံသို့ စုစည်း၊ ကာကွယ်၊ စောင့်ရှောက်ပါသည်။ ထို့အသင်းတော်၌ ကျွန်ုပ်သည် အသက်ရှင်သောအသင်းသားတဦးအဖြစ် အမြဲတမ်း ရှိနေမည်ဖြစ်သည်။ (ယော ၁၀:၁၁၊ ကမ္ဘာ ၂၆:၄၊ ရော ၉:၂၄၊ ဖေဖော် ၁:၁၀၊ ယော ၁၀:၁၆၊ ဟောရှု ၅၉:၂၁၊ တရား ၁၀:၁၄-၁၅၊ တမန် ၁၃:၄၈၊ ၁ကော ၁:၈-၉၊ ရော ၈:၃၅)
- ၅၅။ “သန့်ရှင်းသူတို့မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်း” ဆိုသည်ကို သင်မည်သို့နားလည်ပါသနည်း?

ပထမ၊ ယုံကြည်သူတယောက်စီတိုင်းသည် သခင်ခရစ်တော်၏အင်္ဂါများဖြစ်ကြသဖြင့် ညီတူစွာဖြင့်၊ သူနှင့် သူ၏ကြွယ်ဝခြင်းများ၊ လက်ဆောင်များအားလုံးကို ပါဝင်ဆက်ဆံသူများဖြစ်ကြသည်။ ဒုတိယ၊ မိမိတို့၏လက်ဆောင်များကို အခြားအသင်းသားများ၏ အကျိုးအမြတ်နှင့်ကယ်တင်ခြင်းအတွက်၊ ရှော့ရှော့ရှုရက်ရက်ရောရော အသုံးပြုကြရမည်မှာ လူတိုင်း၏တာဝန်ဖြစ်သည်ဟု သိကြရမည်။ (ယော ၁:၉-၁၂၊ ရော ၈:၃၂၊ ၁ကော ၁၂:၁၃၊ ၁ပေး ၅:၂၊ ၂ပေး ၅:၁၆)
- ၅၆။ “အပြစ်များမှခွင့်လွတ်ခြင်း” ဆိုသည်နှင့်ပတ်သက်၍ သင်မည်သို့နားလည်ပါသနည်း?

ဘုရားသခင်သည် သခင်ခရစ်တော်၏ကျေနပ်စေခြင်းကြောင့် ကျွန်ုပ်၏အပြစ်များကို အမှတ်မထားတော့ပါ။ ကျွန်ုပ်၏တပတ်တော်လုံး ဆန့်ကျင်ရန်ကန်ရမည့် ကျွန်ုပ်၏ပျက်ဆီးနေသောသဘာဝကိုလည်း အမှတ်မထားတော့ပါ။ သို့သော် ကျေးဇူးကြီးမားစွာနှင့် ခရစ်တော်၏ပြောဆိုမတ်ခြင်းကို ကျွန်ုပ်အတွက် မှတ်ယူပေးပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် ကျွန်ုပ်သည် ဘုရားသခင်၏တရားစုံရုံးရှေ့၌ မည်သည့်အခါတွင်မျှ အပြစ်စီရင်ခြင်း မခံရတော့ပါ။ (၁ယော ၂:၂၊ ၂ကော ၅:၁၉၊ ၂၁၊ ယော ၃:၁၄၊ ဆာလံ ၁၀၃:၃-၄၊ ၁၀-၁၁၊ ရော ၈:၁-၃၊ ယော ၃:၁၈)